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P R O T O K Ó Ł  NR XXXVIII/12 

z sesji Rady Miejskiej w Kożuchowie 

odbytej w dniu 28 listopada 2012 roku 

pod przewodnictwem Przewodniczącego 

Rady Miejskiej Jana Medyńskiego 

 
 

W sesji uczestniczyło 14 radnych na ustawowy stan 15. 

Lista obecności w załączeniu. 
 

Ponadto w sesji uczestniczyli:  

1. Ogrodnik Andrzej - Burmistrz Kożuchowa  

2. Żyrolis Adam   - Zastępca Burmistrza Kożuchowa 

3. Ponikwia Kazimierz  - Sekretarz Gminy 

4. Piotrowska Jolanta  -  Skarbnik Gminy 

5. Szczepankiewicz Katarzyna  -  Radca Prawny UM 

6. Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miejskiego, sołtysi, goście. /Lista obecności  

w załączeniu./  
 

Do pkt.1. 

Otwarcia sesji o godz. 11.00 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Medyński witając 

radnych oraz gości. Stwierdził prawomocność obrad. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał proponowany porządek obrad, 

który przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Sprawozdanie z prac Burmistrza między sesjami. 

3. Interpelacje, wnioski i oświadczenia. 

4. Współpraca Gminy Kożuchów z innymi jednostkami samorządu terytorialnego, 

instytucjami krajowymi i międzynarodowymi. 

5. Analiza działań podjętych przez organ wykonawczy samorządu w celu pozyskiwania 

zewnętrznych środków pomocowych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ Programu współpracy w 2013 roku Gminy Kożuchów z organizacjami pozarządowymi  

i innymi podmiotami; /Numer druku XXXVIII/2/12/ 

b/ określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych w Gminie Kożuchów; 

/Numer druku XXXVIII/1/12/ 
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c/ obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na terenie Gminy 

Kożuchów na rok 2013. /Numer druku XXXVIII/3/12/  oraz obniżenia średniej ceny skupu 

żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2013 rok. /Numer druku XXXVIII/4/12/   

7. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej nr XXXVII. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 
 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, złożył wniosek o wprowadzenie  

w punkcie 6 lit. „d” porządku obrad punktu: podjęcie uchwały w sprawie zmiany w uchwale 

budżetowej na rok 2012. /XXXVIII/5/12/ 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. /za – 12/ 

Podczas głosowania obecnych 12 radnych. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, złożył wniosek 

o zamianę kolejności omawiania projektów uchwał ujętych w punkcie 6 lit. c. Uzasadnił, iż 

uchwała przygotowana przez grupę radnych określa niższą stawkę ceny żyta, dlatego też 

powinna być głosowana w pierwszej kolejności. /za – 6, przeciw – 5, wstrzymujący- 1/ 

Podczas głosowania obecnych 12 radnych. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, poinformował, iż Radca Prawny UM  

w Kożuchowie zwróciła uwagę, iż na podstawie Statutu Gminy wniosek o zmianę porządku 

obrad musi być przyjęty bezwzględną większością ustawowego składu rady, co w przypadku 

Gminy Kożuchów wynosi 8 osób za przyjęciem wniosku.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, uzupełnił, że jest to również wymóg ustawowy.  
 

Porządek po wprowadzonych zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Sprawozdanie z prac Burmistrza między sesjami. 

3. Interpelacje, wnioski i oświadczenia. 

4. Współpraca Gminy Kożuchów z innymi jednostkami samorządu terytorialnego, 

instytucjami krajowymi i międzynarodowymi. 

5. Analiza działań podjętych przez organ wykonawczy samorządu w celu pozyskiwania 

zewnętrznych środków pomocowych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ Programu współpracy w 2013 roku Gminy Kożuchów z organizacjami pozarządowymi  

i innymi podmiotami; /Numer druku XXXVIII/2/12/ 
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b/ określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych w Gminie Kożuchów; 

/Numer druku XXXVIII/1/12/ 

c/ obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na terenie Gminy 

Kożuchów na rok 2013. /Numer druku XXXVIII/3/12/  oraz obniżenia średniej ceny skupu 

żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2013 rok. /Numer druku XXXVIII/4/12/   

d/ zmiany w uchwale budżetowej na rok 2012. /XXXVIII/5/12/ 

7. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej nr XXXVII. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 
 

Porządek obrad został przyjęty większością głosów. / za – 8, przeciw – 3, wstrzymujące - 1/ 

W trakcie głosowania obecnych 12 radnych. 
 

Do pkt.2. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił sprawozdanie z prac Burmistrza 

między sesjami./Sprawozdanie w załączeniu./ 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, stwierdził iż  

w ubiegłym roku nie był podniesiony podatek od budowli, rurociągów i sieci rozdzielczej 

gazów ponieważ Burmistrz zapewniał, że Firma EWE w bieżącym roku wykona plac zabaw, 

natomiast dzisiaj Burmistrz twierdzi, że zadanie nie będzie wykonane. Zapytał, czy Gmina nie 

podpisała porozumienia w tym zakresie. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, poinformował, że Firma EWE skorzystała  

z takiej pomocy de minimis, i na dzień dzisiejszy pomimo, że stawka podatku wynosiła 1% 

wpłacała 2%.  

Jelinek Marcin – radny, zapytał, czy nie ma pomyłki w odpowiedzi udzielonej na wniosek 

dotyczący wykorzystania kostki, ponieważ 85 palet, które zostały wykorzystane na wyłożenie 

alejek i uzupełnienia wystarczyłoby na wyłożenie połowy boiska piłkarskiego. Stwierdził, że 

na spotkaniach informowano, że kostka zostanie przekazana m.in. do Stypułowa, Książa 

Śląskiego. Zapytał, dlaczego kostka nie została przekazana. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, poinformował, że kostka została zdeponowana  

w P.U.K. Uskom, gdzie leżała ponad rok. W roku bieżącym została wykorzystana do 

utwardzenia alejek na cmentarzu komunalnym. 

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, że około 2 lata temu na spotkaniu w Książu Śląskim 

Burmistrz zapewniał mieszkańców, iż kostka w odpowiednim czasie zostanie przekazana do 

Książa.  
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Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, stwierdził iż nie jest w stanie odpowiedzieć 

dlaczego kostka nie trafiła do Książa Śląskiego. Dodał, iż kostka trafiła do Słociny, ponieważ 

sołtys w odpowiedni czasie dopilnował tematu. Do Stypułowa kostka nie trafiła, ponieważ 

poproszono aby kostkę dowieźć i położyć, a na ten cel nie było środków. Teren przed świetlicą 

w Stypułowie jest problematyczny, ponieważ w pierwszej kolejności należy wyznaczyć zjazd 

z drogi publicznej powiatowej.  

Jelinek Marcin – radny, zapytał, czy jeżeli sołtys Książa Śląskiego zwróciłby się o 80 m 

kostki szarej i 60 m kostki czerwonej, to czy by tą kostkę otrzymał. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, poprosił aby radny nie oczekiwał konkretnej 

odpowiedzi, ponieważ techniczne czynności muszą wykonać inne osoby, m.in. sołtys. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, poprosił o przybliżenie tematu spotkania  

z Konserwatorem Zabytków. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, poinformował, że spotkanie dotyczyło wniosków 

składanych do Ministra Kultury na dofinansowanie remontu bastei i wieży ciśnień.  

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, stwierdził, iż 

uroczystość odsłonięcia tablicy pamiątkowej w byłej Jednostce Wojskowej była bardzo 

podniosła. Dodał, iż należy poprzeć propozycję corocznego spotkania się byłych żołnierzy tej 

Jednostki. Takie spotkania w szerszy sposób promują Gminę.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, poinformował, że w rozmowie z gen. 

Bortnowskim prosił, aby rokrocznie w uroczystościach obchodów Święta Niepodległości 

uczestniczyła Kompania Honorowa Wojska Polskiego wraz z orkiestrą. Zapewnił, że rozmowy 

będą prowadzone w odpowiednim czasie. 
 

Do pkt.3.  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, poprosił o składanie wniosków  

i interpelacji w formie ustnej lub pisemnej.  

Jelinek Marcin – radny, w związku z orzecznictwem Sądu Najwyższego z dnia 8 listopada 

2012 roku (sygn. I CSK 190/12) w sprawie udzielania informacji publicznej, poprosił  

o udostępnienie informacji na temat zawartych przez gminę Kożuchów, umów 

cywilnoprawnych na realizację określonych zadań, czynności za okres lat 2010-2012. Poprosił 

o podanie imienia i nazwiska lub nazwy podmiotu i osoby reprezentującej podmiot, daty 

zawarcia, okresu umowy oraz nazwy zadania i kwoty brutto, a także sposobu zawarcia umowy. 

W przypadku wystąpienia aneksów do w/w umów poprosił również o informację dotyczącą 

umowy pierwotnej, a także  podstawy – powodu zawarcia aneksu. Dodatkowo poprosił do w/w 

informacji o załączenie poświadczonych za zgodność z oryginałem kopii w/w umów oraz 
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oświadczenia stosownej osoby o całości udostępnionych danych – poświadczeniu, że 

informacja zawiera wykaz wszystkich zawartych w tym okresie umów. 

Jelinek Marcin – radny, w związku z opublikowaniem na stronie internetowej Związku 

Międzygminnego "Eko - Przyszłość" uchwały nr II/8/2012 z dnia 31 lipca 2012 r. w sprawie 

określenia wysokości i terminu wpłaty bezzwrotnego wkładu na rzecz Związku 

Międzygminnego "Eko - Przyszłość" poprosił o informację na temat podstawy wyliczenia w/w 

wkładu gminy Kożuchów, oraz informację dlaczego wkład Miasta Nowa Sól wynosi 

92 145,00 zł przy liczbie ludności 40369 co daje  2,28 zł/mieszkańca, zaś wkład gminy 

Kożuchów wynosi 64 500 zł, przy liczbie ludności 16404 co daje  3,90 zł/mieszkańca. 

Dodatkowo poprosił o wyjaśnienie, dlaczego w projekcie budżetu gminy Kożuchów na rok 

2013 znalazła się pozycja o kolejnym wkładzie własnym do w/w związku w  kwocie 75 373,00 

zł.. Z czego wynikają te rozbieżności oraz o wyjaśnienie kwestii wkładu własnego, bowiem 

przy przyjmowaniu statutu związku, mowa była o jednorazowym wkładzie własnym. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, poinformował, iż rozbieżność wynika z tego, iż 

Prezydent Nowej Soli zatrudnił dyrektora Związku i przez osiem miesięcy płacił jego 

wynagrodzenie. Z tego tytułu wynagrodzenie zostało potrącone. Zapewnił iż żaden  

z Burmistrzów czy Wójtów nie pozwoliłby, aby Prezydent Nowej Soli płacił inną stawkę niż 

pozostali. Wszyscy członkowie Związku mają taką samą stawkę w przeliczeniu na jednego 

mieszkańca. Zarząd Związku składa się z Wójtów i Burmistrzów. Zastępcą Przewodniczącego 

Zarządu jest Burmistrz Bytomia Odrzańskiego. Poinformował, że w związku z tym, że 

planowane są zadania, które proceduralnie nie mogą być wcześniej wprowadzone niż 1 lipca 

2013 r. członkowie Związku muszą pokrywać koszty zatrudnienia osób w Związku 

Międzygminnym. Dodał, że w chwili obecnej Związek ma siedzibę w Urzędzie Miejskim  

w Nowej Soli. Prezydent Nowej Soli nie pobiera opłat za korzystanie z pomieszczeń i sprzętu. 

Poinformował, że Związek Międzygminny na swoją siedzibę kupuje nieruchomość położoną 

na ulicy Arciszewskiego w Nowej Soli. Zakup, remont i wyposażenie siedziby będzie 

finansowane z kredytu zaciągniętego przez Związek. Na dzień dzisiejszy cała procedura 

legislacyjna przygotowania i utrzymanie osób finansowane jest z opłaty jednorazowej 

wprowadzanej do Związku. Opłata ta nazywa się jednorazowa, ale dopłacamy do kwoty tyle 

ile trzeba.   Na dzień dzisiejszy opłata w roku 2013 została wyliczona w kwocie ok. 70 000 zł., 

ale Gminy dopłacą tyle ile faktycznie zostanie wyliczone uchwałą Związku w styczniu 2013 r. 

Budżet Związku musi być zaplanowany i zaopiniowany przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową.  
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Jelinek Marcin – radny, stwierdził, iż 70 000 zł. zaplanowane w budżecie na 2013 r. nie jest 

kwotą ostateczną. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, iż kwota ta może być tylko mniejsza.  

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, w imieniu członków 

Komisji Rewizyjnej poprosił o kopię odpowiedzi udzielonej radnemu M. Jelinkowi dotyczącej 

wniosku w sprawie udzielenia informacji publicznej.  

Jelinek Marcin – radny, zauważył, iż informacje takie, a w szczególności rejestr umów, 

powinny być zamieszczane w BIP. Zapewnił, iż kopię odpowiedzi udostępni radnym. 
 

Do pkt.4. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, stwierdził, iż Gmina Kożuchów nie jest wyspą. 

Powiat jest jednostką z którą Gmina współpracuje w największym stopniu. Współpraca  

z Zarządem Powiatu Nowosolskiego polega na planowaniu wspólnych działań. Na przestrzeni 

lat udało się wykonać kilka zadań a następne są planowane. Przygotowana została 

dokumentacja na wykonanie ulicy Grabarskiej i Kraszewskiego, ale w chwili obecnej trudno 

jest zbilansować budżet zarówno Powiatu jak i Gminy. Inne płaszczyzny współpracy to m.in.: 

Powiatowa Rada Zatrudnienia, Powiatowy Urząd Pracy, Szpital w Nowej Soli. Zapewnił, że 

współpraca układa się pozytywnie. Podziękował Staroście Nowosolskiemu za budowanie 

pozytywnych relacji.  

Józef Suszyński – Starosta Nowosolski, przedstawił informację nt. współpracy Powiatu 

Nowosolskiego z Gminą Kożuchów. /Informacja w załączeniu./ 

Zakrzewski Bronisław – radny, zapytał z jakich środków finansowana jest Nowosolada. 

Józef Suszyński – Starosta Nowosolski, poinformował, że Nowosolada finansowana jest ze 

środków własnych wydawanych w trybie konkursowym.  

Zakrzewski Bronisław – radny, zasugerował rozszerzenie tej działalności na szkoły 

podstawowe i gimnazja. Zapytał, czy jeżeli zgłosiłby się z taką inicjatywą, przedstawiając 

szczegóły, to czy może liczyć na wsparcie. 

Józef Suszyński – Starosta Nowosolski, zapewnił, iż jest to sprawa otwarta. Zauważył, iż 

finansowanie jest od stycznia do grudnia, natomiast Nowosolada zaczyna się i kończy we 

wrześniu lub z końcem sierpnia. Poinformował, iż planowane jest przeprowadzenie rozmów  

z dyrektorami szkół średnich. Stwierdził, że imprezę można rozszerzyć pod warunkiem 

zwiększenia jej budżetu.  

Staroszczuk Andrzej – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, zapytał, czy będzie 

kontynuowana modernizacja drogi Lubieszów – Studzieniec na odcinku biegnącym przez 
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miejscowość Studzieniec. Zauważył, iż w ubiegłym roku część drogi Mirocin Górny – Mirocin 

Dolny została poszerzona, zapytał kiedy zadanie będzie kontynuowane. 

Józef Suszyński – Starosta Nowosolski, odpowiedział, że na przyszły rok nie są planowane 

większe inwestycje w Powiecie. Realizowane będzie tylko zadanie remontu drogi Kolsko – 

Uście. Powiat jest przygotowany dokumentacyjnie na realizację kolejnych „schetynówek”. 

Jeżeli pojawią się korzystniejsze programy finansowania inwestycji, to Powiat jest gotowy na 

realizację kolejnych inwestycji. Droga Lubieszów – Studzieniec na pewno nie będzie 

kontynuowana w roku 2013 – 2014. Działania na drodze Mirocin Górny – Mirocin Dolny 

planowane są do wykonania w ramach bieżącego utrzymania. Dużo zależy od przebiegu akcji 

„Zima”, inwestycje uzależnione są również od sprzedaży mienia Powiatu. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, stwierdził, iż 

prowadzone były rozmowy miedzy Starostą Nowosolskim a Starostą Zielonogórskim  

w zakresie wykonania remontu drogi Radwanów – Zielona Góra. Zapytał, czy zadanie będzie 

realizowane. 

Józef Suszyński – Starosta Nowosolski, stwierdził, iż nie prowadził takich rozmów ze 

Starostą Zielonogórskim. Uzupełnił, że być może rozmowy prowadzone były na niższym 

szczeblu. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, stwierdził, iż  

wynikało to z informacji przekazywanych przez Burmistrza Kożuchowa.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, wyjaśnił, iż prowadził rozmowy ze Starostą 

Zielonogórskim i podjął rozmowy z Kierownikiem Powiatowego Zarządu Dróg, ale rozmowy 

zostały wstrzymane z uwagi na brak środków finansowych w budżecie Powiatu. Dodał, że 

remont tej drogi jest bezwzględnie konieczny, ponieważ zgodnie z planem droga ta jest drogą 

rezerwową z kierunku Zielona Góra - Żagań. Przy kolejnych naborach „schetynówek” zostanie 

złożony wniosek na remont tej drogi. Uzupełnił, iż w pierwszej kolejności należy wykonać 

dokumentację. 

Jelinek Marcin – radny, zapytał jaki jest kosztorys remontu drogi Lubieszów – Studzieniec. 

Józef Suszyński – Starosta Nowosolski, stwierdził, iż nie jest w stanie precyzyjnie 

odpowiedzieć na to pytanie, ale jest to kwota rzędu kilku milionów złotych.  

Malczyk Piotr – radny, zapytał, czy w perspektywie kilku lat są zagrożenia istnienia ZSP nr 5 

w Kożuchowie.  

Suszyński Józef– Starosta Nowosolski, stwierdził, iż szkoła około 5 lat temu przygotowała 

bardzo dobra analizę rynku. Na jej bazie przygotowany został program, który jest 

konsekwentnie realizowany. Stwierdził, że jeżeli nabór utrzymałby się na obecnym poziomie, 
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to nie byłoby źle, chociaż wysokość subwencji jest niewystarczająca. Dodał, że Powiat nie 

zakłada likwidacji tej szkoły.  

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, zwrócił się z prośbą 

o wyznaczenie dodatkowego przejścia dla pieszych na ulicy Kraszewskiego. 
  

Do pkt.5. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, przedstawił analizę działań podjętych przez 

organ wykonawczy samorządu w celu pozyskiwania zewnętrznych środków pomocowych. 

/Informacja w załączeniu./ 

Ćwiklik – Kowalska Anna – Naczelnik Wydziału OKSiZ uzupełniła, iż Gmina realizuje 

również tzw. projekty miękkie tj. „Cyfrowa Szkoła” realizowana przez Szkołę Podstawową  

w Mirocinie Dolnym, Szkoła Podstawowa nr 2 w Kożuchowie w roku szkolnym 2012 – 2013 

realizuje projekt na ponad 500 000 zł., Samorządowe Gimnazjum w Kożuchowie również 

realizuje projekt za ponad 500 000 zł., Gmina realizuje projekt indywidualizacji nauczania 

uczniów klas I –III w szkołach podstawowych za ponad 175 000 zł.. 
 

Do pkt.6.lit. a 

Ćwiklik – Kowalska Anna – Naczelnik Wydziału OKSiZ przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie Programu współpracy w 2013 roku Gminy Kożuchów z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami. /Numer druku XXXVIII/2/12/ 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, powiedział, że na spotkaniu stwierdzono, iż większość 

środków przeznaczana jest na działalność sportową. Dodał, iż co rok należy zwiększać 

procentową ilość środków na działalność kulturalną.  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych RM. 

/Opinie w załączeniu./ 

Staroszczuk Andrzej – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie Programu współpracy w 2013 roku Gminy Kożuchów z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. / za – 13/ 

W trakcie głosowania obecnych 13 radnych. 
 

Do pkt.6.lit. b 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych w Gminie Kożuchów. 

/Numer druku XXXVIII/1/12/.  
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Przedstawił autopoprawki do projektu uchwały: § 1 ust. 1 lit. d – 1000,00 zł.; § 1 ust. 1 lit. e – 

1 240,00 zł.; § 1 ust. 5 lit. a – 1 190,00 zł; § 1 ust. 5 lit. b – 1 350,00 zł.; § 1 ust. 7 lit. a –  

1 280,00 zł; § 1 ust. 7 lit. b – 1 350,00 zł.; § 1 ust. 7 lit. c – 1 750,00 zł.; załącznik nr 1  

samochody dwuosiowe – inne systemy zawieszenia osi jezdnych – 1 750,00 zł.; załącznik nr 3 

– systemy trzyosiowe – 1 258,00 zł. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych RM. 

/Opinie w załączeniu./ 

Staroszczuk Andrzej – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały w 

sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych w Gminie 

Kożuchów. 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów. / za – 8, przeciw – 4, wstrzymało się od 

głosu – 1, nie głosowało - 0/ 

W trakcie głosowania obecnych 13 radnych. 
 

Do pkt.6.lit. c 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na terenie Gminy 

Kożuchów na rok 2013. /Numer druku XXXVIII/3/12/. Wyjaśnił, że stawkę ogłosił Prezes 

GUS w swoim Komunikacie z dnia 19 października br.. Niezwłocznie po nim  projekt uchwały 

w którym założono kwotę zwiększenia w porównaniu z rokiem poprzednim na zasadach relacji 

obniżenia od stawki maksymalnej podatku rolnego w porównaniu do obniżenia stawki 

maksymalnej podatku dla przedsiębiorców ogłaszanej przez Ministra Finansów. Z wyliczeń 

wynika, iż cena skupu żyta powinna być ustalona na poziomie 65 zł. Zaproponował 

autopoprawkę do projektu uchwały - § 1. Obniża się cenę skupu 1 dt żyta przyjmowanej jako 

podstawę obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Kożuchów w 2013 roku z kwoty 

75,86 złotych za 1 dt do kwoty 64,00 złotych (słownie: sześćdziesiąt cztery) za 1 dt. 

Przedstawił skutek finansowy dla przykładowych gospodarstw rolnych z terenu Gminy 

Kożuchów. Stwierdził, iż z uwagi na zobowiązania i plany budżetowe na lata 2013 – 2014 

jeden złoty obniżenia stawki nie skutkuje aż tak dramatycznymi zmianami w budżecie. 

Natomiast każde inne działanie niesie za sobą bardzo poważne konsekwencje. Dodał, że ponad 

50% areału uprawianego w naszej Gminie należy do podmiotów, które nie mają siedziby na 

terenie Gminy Kożuchów.   

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zaproponował 

stawkę 59,50 zł 
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Jelinek Marcin – radny, przychylił się do propozycji radnego J. Niezgodzkiego. Uzasadnił, iż 

w ubiegłym roku, kiedy ustalana była stawka podatku, nie robiono porównań do stawki 

podatku dla przedsiębiorców. Dodał, że należy mieć świadomość, że rolnik który dzierżawi 

pole od firmy X ponosi koszty dzierżawy. Stwierdził, że rok temu podatek został podniesiony, 

ale czy mieszkańcom żyje się lepiej. Zauważył, iż nie został zrobiony wielki skok 

cywilizacyjny, który uzasadniłby kolejną podwyżkę podatku. Dodał, iż znając doświadczenie 

Skarbnika Gminy Kożuchów wierzy iż bez podnoszenia stawki podatku rolnego uda się 

zbilansować budżet w taki sposób, aby nie było problemów z uzyskaniem prawidłowych 

wskaźników w roku 2014. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, nie zgodził się z tezą, iż mieszkańcom nie żyje 

się lepiej. W gminie Kożuchów nastąpił znaczny skok cywilizacyjny. Większość gospodarstw 

domowych ma przyłącza kanalizacyjne. Gmina na ten projekt wyłożyła ponad 3 000 000 zł..  

Rokrocznie są przygotowywane i realizowane projekty. Stwierdził, iż radny ma prawo 

powiedzieć wszystko i za nic nie odpowiada.  

Wyjaśnił, iż w roku ubiegłym chciał zachować taką samą relację stawek podatków jak w roku 

bieżącym. Ujęte to było w projekcie uchwały w którym stawka wynosiła 64,00 zł. w wyniku 

konsultacji i zmian radni podjęli uchwałę w której stawka wynosiła 59,50 zł. Stawka wynika  

z rynkowych cen żyta oddawanych do skupu. Poprosił o zachowanie relacji w stosunku do 

innych przedsiębiorców. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, odczytał 

pismo Lubuskiej Izby Rolniczej. /Pismo w załączeniu./ 

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, że w Książu Śląskim w dalszym ciągu nie ma świetlicy, 

oczyszczalni ścieków a cmentarz jest zamknięty. Dlatego uważa, iż w Książu Śląskim nie było 

skoku cywilizacyjnego. 

Szukiełowicz Zdzisław  – radny, założył wniosek o ustalenie stawki na poziomie 62,00 zł.. 

Tarbaj Łukasz – mieszkaniec Książa Śląskiego, przypomniał, że w roku bieżącym rolników 

dotknęła klęska wymrożenia. Rolnicy nie składali wniosków o wymrożenia, ponieważ taki 

wniosek umożliwia jedynie wzięcie kredytu, który trzeba spłacać. W Gminie każdemu 

rolnikowi wymarzło od 30 – 50% upraw. Koszty nawozów i środków ochrony roślin wzrosły. 

Dopłaty w stosunku do roku ubiegłego spadły o ok. 10%. Stwierdził, iż stawka powinna 

pozostać na poziomie roku bieżącego. Dodał, że w porównaniu do roku ubiegłego w Książu 

Śląskim nie żyje się lepiej. 

Pikulski Ryszard – LIR w Zielonej Górze, stwierdził, iż koszty realne wzrosły o około 27%, 

przezimowanie wyniosło 30 – 50%, nie zostały przyznane odszkodowania przez zakłady 
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ubezpieczeniowe, koszty rosną zgodnie z inflacją. Dodał, że LIR opiniuje uchwały w których 

stawka nie przekracza 60,00 zł. Poprosił o pozostawienie stawki z roku bieżącego tj. 59,50 zł..  

Tarbaj Tadeusz -  Sołtys Sołectwa Książ Śląski, przypomniał, że jedyne środki które trafiają 

na tereny wiejskie w postaci funduszu sołeckiego zostały zmniejszone o ok. 10%. Środki te nie 

są wykorzystywane w 100%. Stwierdził, iż nie ma inwestycji na terenach wiejskich, a podatki 

są podnoszone. Nie jest prawdą, że rolnikom, którzy mają mniejszą ilość ziemi, jest gorzej 

ponieważ osoby te nie utrzymują się wyłącznie z rolnictwa.  

Jelinek Marcin – radny, zaapelował do radnych o ustalenie stawki na poziomie 59,50 zł.. 

stwierdził, iż radni są przedstawicielami mieszkańców i to w ich interesie powinni 

występować. Dodał, że rok bieżący jest rokiem szczególnym, ponieważ podniesione zostały 

wszystkie podatki, stawka wody, stawka za odprowadzenie ścieków. Dodał, iż szanuje 

stanowisko Burmistrza który dba o budżet Gminy, ale radny jest po to aby bronić interesów 

mieszkańców.  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, poddał pod głosowanie wniosek radnego  

J. Niezgodzkiego. 

Wniosek został odrzucony większością głosów. / za – 5, przeciw – 6, wstrzymało się od głosu 

– 2, nie głosowało - 0/ 

W trakcie głosowania obecnych 13 radnych. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, poddał pod głosowanie wniosek radnego  

Z. Szukiełowicza. 

Wniosek został odrzucony większością głosów. / za – 5, przeciw – 7, wstrzymało się od głosu 

– 1, nie głosowało - 0/ 

W trakcie głosowania obecnych 13 radnych. 

Jelinek Marcin – radny, zaproponował stawkę 61,75 zł. Zaapelował do Burmistrza, jako 

projektodawcy o wprowadzenie zmiany w uchwale. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, stwierdził iż wniosek został złożony po 

zakończeniu procedury składania wniosków i po przystąpieniu do głosowania. Kolejne 

wnioski mogą być składane po zakończeniu głosowania nad projektem uchwały. Poprosił  

o postępowanie zgodne z procedurą legislacyjną i głosowania.  

Jelinek Marcin – radny, zauważył, iż Przewodniczący Rady nie powiedział iż kończy 

zgłaszanie wniosków formalnych, dlatego uważa iż procedura była dalej otwarta.  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, iż po zapytaniu czy są jeszcze 

wnioski nie było odpowiedzi twierdzącej w związku z tym złożone wnioski poddane zostały 
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pod głosowanie. Uważa, iż mimo nie wygłoszenia formuły procedura została zamknięta. 

Wniosek radnego M. Jelinka nie został poddany pod głosowanie. 

Jelinek Marcin – radny, stwierdził iż podtrzymuje wniosek i jeżeli radni odrzucą projekt 

uchwały złożony przez Burmistrza Kożuchowa, to do projektu złożonego przez grupę radnych 

zostanie prowadzona autopoprawka na kwotę 61,75 zł. zaapelował o rozsądek przy 

podejmowaniu decyzji. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych RM. 

/Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na terenie 

Gminy Kożuchów na rok 2013 wraz z autopoprawką. 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów. / za – 5, przeciw – 4, wstrzymało się od 

głosu – 4, nie głosowało - 1/ 

W trakcie głosowania obecnych 14 radnych. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, złożył wniosek o wycofanie z porządku 

obrad punktu 6 lit. „c” – podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do 

celów wymiaru podatku rolnego na 2013 rok. /Numer druku XXXVIII/4/12/   

Wniosek został odrzucony. / za – 7/ 

W trakcie głosowania obecnych 14 radnych. 

Szczepankiewicz Katarzyna – Radca Prawny, stwierdziła iż ma bardzo duże wątpliwości co 

do głosowania drugiego projektu uchwały w tym samym przedmiocie. Nie jest w stanie 

powiedzieć w jaki sposób zachowa się RIO, czy uchyli dwie uchwały czy tylko pierwszą.  

Przepisy nie precyzują takiej sytuacji. Zaapelowała o rozsądek i postępowanie zgodne z logiką. 

Jelinek Marcin – radny, zapytał, czy projektodawcy mogą wprowadzić autopoprawkę poprzez 

wprowadzenie w tytule uchwały zapisu, iż jest to uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie 

obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2013 rok. 

Szczepankiewicz Katarzyna – Radca Prawny stwierdziła, iż nie można zmienić uchwały 

która nie weszła jeszcze w życie. Projekt uchwały o którym mówi radny M. Jelinek dotyczy 

innego przedmiotu, w związku z tym powinna przejść tryb zaopiniowania.   

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, iż najrozsądniej byłoby odstąpić 

od głosowania drugiego projektu uchwały.  

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, iż nie jest jego winą, że projekt uchwały z niższą kwotą 

podatku głosowany jest jako drugi. 
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Szczepankiewicz Katarzyna – Radca Prawny, stwierdziła, że nie jest powiedziane, że gdyby 

projekty głosowane były w odwrotnej kolejności nie byłoby konieczności głosowania drugiej 

uchwały. Zauważyła, że to radni nie zmienili porządku obrad.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, stwierdził, iż propozycja grupy radnych 

głosowana była jako autopoprawka do projektu uchwały i nie uzyskała aprobaty.  

Jelinek Marcin – radny, w imieniu projektodawców złożył wniosek o wycofanie z porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru 

podatku rolnego na 2013 rok. /Numer druku XXXVIII/4/12/. Stwierdził, że nie udało się 

radnych przekonać do propozycji grupy radnych. Zapewnił iż szanuje decyzję radnych. 

Podziękował wszystkim którzy wspierali grupę inicjatywną.   

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. /za – 14/ 

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, podziękował 

radnemu M. Jelinkowi za podjętą decyzję. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przyłączył się do podziękowań radnego  

H. Zielińskiego. 
 

Do pkt.6.lit. d 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany 

w uchwale budżetowej na rok 2012. /XXXVIII/5/12/ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na rok 2012.  

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów. / za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się od 

głosu – 2, nie głosowało - 0/ 

W trakcie głosowania obecnych 12 radnych. 
 

Do pkt.7. 
 

Protokół z sesji Rady Miejskiej nr XXXVII został przyjęty jednogłośnie. /za – 13/ 
 

Do pkt.8. 

Perdian Halina – radna, podziękowała za wycięcie suchych drzew. Stwierdziła, że z parku za 

szybko zostały zebrane liście, ponieważ pozostała cześć liści dopiero spadła. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, zapewnił, że ponownie liście będą zbierane 

pod koniec listopada. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, stwierdził, iż radni i mieszkańcy zgłaszali uwagi do 

organizacji ruchu, które miały być rozpatrzone i ewentualne zmiany miały być wprowadzone 

w czerwcu. Do chwili obecnej nie zostało to zrealizowane. Dodał, że znak informujący  
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o końcu parkingu na ulicy Legnickiej ustawiony jest zbyt blisko skrzyżowania, co jest 

powodem zawadzania przez duże samochody o wykusz kamienicy. Właściciel lokalu 

użytkowego, który znajduje się w budynku, zgłaszał ten problem w Urzędzie, ale nie otrzymał 

odpowiedzi. Poprosił o wyjaśnienie kwestii powołania zespołu, który zająłby się zmianami 

organizacji ruchu w centrum miasta. Dodał, że podobna sytuacja jest na ulicy Zielonogórskiej, 

gdzie parking, ze względów bezpieczeństwa, powinien być umiejscowiony po prawej stronie.  

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, powiedział, iż informacja wraz ze 

zmianami została przygotowana około dwa miesiące temu, ale pojawiły się nowe wątki  

w sprawie które są analizowane. Zapewnił, że propozycja zmian zostanie radnym 

przedstawiona.  

Malczyk Piotr – radny, w związku z podjęciem uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny 

skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2013 rok zaapelował o zwrócenie 

szczególnej uwagi na to, aby fundusz sołecki realizowany był w wyższym procencie. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, podziękował, za trafną uwagę. Dodał, że rok 

bieżący pokaże znaczną poprawę wydatków w ramach funduszu sołeckiego. W ostatnim 

miesiącu wydatkowano środki rzędu kilkudziesięciu tysięcy złotych na sprzęty które są 

niezbędne do funkcjonowania świetlic i placów zabaw.  

Jelinek Marcin – radny, poinformował, że do Burmistrza wpłynął kolejny wniosek od 

podmiotu który w Studzieńcu chce hodować ok. 200 000 kur. Wszczęto postępowanie 

administracyjne, odbyło się spotkanie mieszkańców, którzy są przeciwni takiej hodowli. 

Jelinek Marcin – radny, poprosił, o wyjaśnienia dotyczące cmentarza w Książu Śląskim. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, poinformował, że informacje są na bieżąco 

przekazywane. Odbył się przegląd Sanepidu. Jedyną uwagą, która nie eliminuje korzystania  

z cmentarza, było podniesienie wysokości ogrodzenia. W miesiącu grudniu planowane jest 

podjęcie stosownej uchwały wraz z uchwałą o przekazaniu cmentarza w zarządzanie. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, stwierdził, że 

w salach KOKiS „Zamek” jest bardzo zimno. W salach tych prowadzone są zajęcia, a dzieci 

siedzą w kurtkach. Dodał, że nie jest zdziwiony, że w zajęciach uczestniczy tak mało dzieci. 

Zaapelował o rozwiązanie problemu. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, poinformował, że na skwerze przy ulicy Legnickiej leży 

bardzo dużo śmieci i odpady budowlane a także nielegalnie parkowane są samochody. 

Poprosił interwencję. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, że teren jest porządkowany przez 

firmę która wykonywała roboty budowlane. Dodał, że do egzekwowania prawidłowego 
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parkowania są wyznaczone odpowiednie służby. W strefie parkowania parkowanie dozwolone 

jest tylko w wyznaczonych miejscach.  

Piasecki Józef – mieszkaniec, stwierdził, iż od dwudziestu lat jest obserwatorem 

funkcjonowania Rady Miejskiej a od kilku lat jest głębokim zwolennikiem, aby sesje Rady 

były nagrywane kamerą i w całości zamieszczane w Internecie.  

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej, 

poprosiła o interwencję w Zarządzie Dróg Wojewódzkich dotyczącą ulicy Chopina w sprawie 

niejasnego oznakowania odcinka przy skrzyżowaniu z ulicami Wolności i Szprotawska.  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał, kiedy 

zostanie zakończony remont dachu hali w Gimnazjum. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, odpowiedział, że remont dachu zakończy się ok. 

10 – 15 grudnia. 

Jelinek Marcin – radny, złożył wniosek o zmianę ustawienia stołów na sali radnych. 

Poinformował, że 4 grudnia br. na świetlicy wiejskiej w Broniszowie odbędzie się konferencja 

organizowana przez Urząd Marszałkowski.  

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej, 

poprosiła, aby w roku przyszłym do osób starszych zostały wysłane zaproszenia na obchody 

Święta Niepodległości. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, poinformował, że 10 grudnia br. z inicjatywy 

radnego B. Zakrzewskiego odbędzie się Mikołajkowy Turniej Sportowy. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił pismo Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. /Pismo w załączeniu./  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił pismo mieszkańców ulicy 

Kubusia Puchatka w Kożuchowie. /Pismo w załączeniu./  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił orzeczenie Wojewódzkiego 

Sądu Administracyjnego w Gorzowie Wlkp./W załączeniu./  
 

Do pkt.9. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady dziękując 

wszystkim za udział w sesji. 

Sesję zakończono o godzinie 16.00 

 

Protokołowała                                  Przewodniczący  Rady Miejskiej 

  

 Kinga Kukuć                                       Jan Medyński 
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